
 
 

Samhällsnämnden protokoll 2023-11-23 
 

 
 

    
 
 
Datum: torsdag 23 november 2023 
Tid: 08:30-11:45 
Plats: Östra Roten 
Justeringsdag: torsdag 23 november 2023 
Paragrafer: 165, 167 omedelbar justering 
Utses att justera: Jörgen Andersson (C) 
 
 
Underskrifter: 
Sekreterare  
  Ingela Flodin 
 
Ordförande  
 Andreas Freiholtz (SD) 
 
Justerare 
 Jörgen Andersson (C) 
 
 
 
 Anslag/Bevis 
Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits via anslag. 
Organ Samhällsnämnden 
Sammanträdesdatum  2023-11-23 
Datum då anslaget sätts upp Datum då anslaget tas ner 
2023-11-23  2023-12-16 
Förvaringsplats för protokollet: Sektor kommunledning 
Underskrift: 
 Ingela Flodin    
  

1



 
 

Samhällsnämnden protokoll 2023-11-23 
 

 
 

 
 
Beslutande 
Mats Nilsson (V) ersättare för Mona Dieng (S) 
Andreas Freiholtz (SD) 
Anne-Lie Palm (S) 
Ann-Katrin Johansson (S) 
Jörgen Andersson (C) 
Ethel Augustsson (C) 
Christian Lindeman (M) 
Jari Kalliomäki (SD) 
Lorentz Lindell (SD) 
Ulrik Lodin (EDL) 
Stefan Larsson (KD) 
 
 
Ersättare 
Johan Blixth (C) 
Agnes Svensson (M) 
Niclas Ahlberg (SD) 
Daniel Martinsson (SD) 
 
Övriga närvarande 
Tjänstepersoner 
Ingela Flodin, nämndsamordnare 
Karin Holmström, sektorchef 
Ulf Nilsson, enhetschef avfall och återvinning  
 
 
 
 
 

2



 
 

Samhällsnämnden protokoll 2023-11-23 
 

 
 

 

Innehåll 
 

§ 165 Avfallstaxa 2024 
 

2023/180 

 

§ 167 Redovisning av arbetet med underhåll av bebyggda 
fastigheter, gator, vägar och VA-anläggningar 

2023/495 

 

 
 

 
 

3



   

 

Samhällsnämnden protokoll 2023-11-23 
 

 
§ 165 
Avfallstaxa 2024 
Dnr SAN 2023/180 
 
Sammanfattning 
Förändringar i verksamheten 
Med start 1 januari 2024 kommer, avfall och återvinningsenheten, ansvara för 
förpackningsinsamlingen på de nuvarande återvinningsstationerna vilket genererar i 
ökade kostnader men som kommunen blir kompenserade enligt ett schablonbelopp för 
varje återvinningsstation. För närvarande kommer dock ingen kompensation för 
enhetens arbetsinsats inför övertagande år 2024 att utbetalas. 
 
Med start under kvartal 2 2024 kommer enheten också hantera kundtjänst för 
slamhantering i kommunen. Enheten kalkylerar med att lösa kundtjänsten med befintlig 
budget samt med e-tjänster och andra digitala lösningar. Eventuella kundförluster 
kommer belasta budgeten till skillnad från idag då dessa belastar entreprenören.  
 
Enheten arbetar med digitaliseringar, de kommer leda till effektiviseringar på sikt, men 
kommer 2023–2024 generera kostnader för implementeringen. Redan vid upphandlings 
fasen jobbar enheten med att skapa förutsättningar så att leverantören kan lämna ett så 
kostnadseffektivt anbud som möjligt. 
 
Upphandlingar, kostnadsökningar och osäkerhetsfaktorer 
Under kvartal 2 och 3 år 2023 kommer flera upphandlingar påbörjas samt avslutas. 
Upphandlingarna inom slamtömning och omhändertagande av avfallet på ÅVC, som 
även innefattar transport, kommer ha stor påverkan på enhetens ekonomi och troligtvis 
ökade kostnader.  
Kommunens kostnader för slamtömning för 2023 har ökat med drygt 20% jämfört med 
2022 på grund av indexreglering. Denna kostnadsökning, som vi uppskattar kommer 
bestå under 2024, slår nu igenom i form av ökning av taxan. Vi planerar att ha ett nytt 
avtal för slamtömning med start 1 januari 2024. 
Verksamheten har generella kostnadsökningar överallt i verksamheten, dels för köpta 
produkter, dels för att leverantörsavtalen indexregleras upp. Arbetet med att komma i 
fas med avfallsplanen är också kostnadsdrivande. 
 
 
Enhetens ekonomi 
Enheten ligger just nu på positivt eget kapital, men det beräknas vara utraderat 2024, 
genom planerade negativa resultat 2023 och 2024. Resultatet 2024 beräknas bli negativt 
trots ökningen av taxan. Skulle taxan inte ökas alls 2024 skulle det medföra ett mycket 
stort negativt resultat som måste regleras under påföljande år. 
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Omvärldsanalys 
Av olika anledningar har alla kommuner inte kunnat svara på hur mycket de kommer 
justera avfallstaxan inför 2024 men sett till de som svarat har Lilla Edet lägsta 
höjningen i procent och i kronor räknat. Flera andra kommuner har också ett upparbetat 
överskott men som ändå väljer att justera taxan uppåt, Dock ska man veta att inga beslut 
är tagna angående taxejusteringen i kommunerna.  
Den föreslagna taxan kommer medföra att Lilla Edet kommer hamna i det mellersta 
skiktet prismässigt gentemot våra närmaste kommuner. Även om Trollhättan 
(Trollhättans Energi) inte har lämnat några siffror är det högst troligt att de och 
Stenungssund kommer kunna erbjuda en lägre taxa än Lilla Edet. Dock kommer Lilla 
Edet ha en lägre taxa än Ale och Lerum. 
Inga förslag på taxorna i kommunerna är antagna ännu bör påpekas. 
 
 
Förslag på indexuppräkning jämfört med avfallstaxan 2023 
 

1. Indexökning exklusive slamtömning på 4% jämfört med Avfallstaxa 2023. 
2. Indexökning slamtömning på 4% (kvartal 1) och 10% (kvartal 2–4).  

Procenttalet (10%) avser ökning mot Avfallstaxa 2023. 
 
 

Förändringar av tjänster i avfallstaxan jämfört med Avfallstaxa 2023: 
För att öka servicen samt valmöjligheterna för kommuninnevånarna önskar vi införa 
nya tjänster samt även utveckla nuvarande tjänster. 
 
Nedan följer en lista i punktform med nya tjänster och ändringar jämfört med 
avfallstaxan 2023: 
 

1. Matavfallsabonnemang med sommarinsamling varje vecka för verksamheter 
införs. 
Motivering: Finns efterfrågan på tjänsten. 

2. Matavfallsabonnemang med tätare hämtning på sommaren införs. 
Motivering: En förväntad efterfrågan från invånare. 

3. Extratjänst där kärl kan hämtas ut på plats (ÅVC) mot lägre avgift jämfört med 
utkörning av kärl. 
Motivering: Finns efterfrågan på tjänsten.   

4. Besök för verksamheter till ÅVC delas upp i besök som har farligt avfall med 
sig och besök utan farligt avfall med sig. Där besök utan Farligt avfall får en 
lägre avgift än idag och de med Farligt avfall får en högre avgift än idag. Besök 
med enbart elektronik och förpackningar skrivs också ut i taxan som avgiftsfria 
för tydlighetens skull. 
Motivering: Blir rättvisare, där de mer kostsamma besöken får betala mer. 
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5. Extra tjänst med tömning av ett par avfallskärl (grönt och brunt), istället för att 
ta ut två extratömningsavgifter när två kärl på samma ställe behöver tömmas till 
en lägre avgift. 
Motivering: Speglar bättre verklig kostnad. 

6. Extratjänsten som handlar om extra utrustning till avfallskärl specificerar nu 
istället vilken utrustning det handlar om, och delas upp i två extratjänster: Lås 
och Lock i lock. 
Motivering: Tydligare vad tjänsten innebär.  

7. Extratjänst ersättning vid förlust av passerkort halveras. 
Motivering: Nytt passersystem planeras, och då behövs inte längre så många 
passerkort. 

8. Nytt frivilligt abonnemang med hämtning av trädgårdsavfall på sommaren. 
Motivering: Finns efterfrågan för tjänsten. 

9. Avgift för osorterat avfall införs. 
Motivering: Vi har noterat att plast har förekommit i matavfallet, vilket orsakar 
stora problem för återvinningen. Även i det gröna kärlet samt i mottagningen på 
ÅVC förekommer felsortering. Avgiften är tänkt att användas när påtalande inte 
avhjälpt felsorteringen, rutin för detta kommer att tas fram. 

10. Avgift för nyckelhantering införs. 
Motivering: Verksamheten hanterar ett hundratal nycklar, hanteringen kring dem 
orsakar merarbete. Tanken är att verksamheten erbjuder installation av ett 
enhetligt nyckelsystem verksamheten kan använda, så att bara en nyckel/tagg 
eller liknande krävs till alla lås, för att då inte behöva betala denna avgift. 

11. Containertjänst införs för hämtning av avfall vid fastighet införs. 
Motivering: Finns efterfrågan på tjänsten.  

12. Slamtömning får en ny indelningsavgift, framkörningsavgift. Den befintliga 
Behandlingsavgiften tas bort och läggs in i Tömningsavgiften. En tömning 
kommer då att få den totala kostnaden framkörningsavgift + tömningsavgift + 
eventuell extratjänst. 
Motivering: Detta ger en mer rättvis kostnad för de som tömmer mer än en 
brunn på samma fastighet. Att lägga in Behandlingsavgiften i tömningsavgiften 
blir tydligare för fastighetsägarna.  

13. Slamtömning, ordinarie tömning kommer att ske enligt ett schema kommunen 
fastslår. Önskas tömning utanför det schemat behöver extratjänst beställas. 
Motivering: Detta behövs för att kunna rationalisera körningarna, att tömningar i 
samma område till exempel görs vid samma tillfälle. 

14. Slamtömning blir möjlig att tidsboka. 
Motivering: Har efterfrågats, exempelvis grävarbete när nytt enskilt avlopp ska 
anläggas. 

15. Slamtömning, budad hämtning inom två arbetsdagar görs om till inom 24 
timmar. 
Motivering: Brådskande tömningar kan ofta inte vänta en dag eller två. 
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16. Slamtömning, extratjänst för extra personal och utrustning förtydligas angående 
när den ska tillämpas. 
Motivering: Ökar tydligheten. 

17. Slamtömning, två tjänstetabeller kommer finnas där den ena avser perioden 
2024-01-01 till 2024-03-31 och den andra 2024-04-01 framåt. 
Där den första perioden kommer motsvara avfallstaxa 2023 med 
indexuppräkning. 
Motivering: Nya tjänster när nytt avtal påbörjas. 

18. Förpackningar, tjänst för insamling av förpackningar och tidningar i kärl 
kommer att införas till flerbostadshus och verksamheter. 
Motivering: Tjänst som efterfrågas och som är en del av det kommunala 
ansvaret att samla in förpackningar från årsskiftet (kommunen är inte ansvarig 
att samla in hos verksamheter, endast verksamheter som är samlokaliserade och 
har begärt insamling). 

 
Beslutsunderlag 
-Tjänsteskrivelse Avfallstaxa 2024, daterad 2023-10-27. 
-Avfallstaxa 2024, daterad 2023-07-05, Dnr SAN 2023/180 
 Innehållande: 

• Indexökning exklusive slamtömning på 4% jämfört med Avfallstaxa 2023. 
• Indexökning slamtömning på 4% (kvartal 1) och 10% (kvartal 2–4).  

Procenttalet (10%) avser ökning mot Avfallstaxa 2023. 
• Förändringar av 18 stycken tjänster i avfallstaxan jämfört med Avfallstaxa 2023. 

-Analys av felsorteringsavgift, daterad 2023-10-27. 
 
Yrkanden 
Andreas Freiholtz (SD) yrkar att höjningar på 4 % sätts ner till 0 %. 
 
Jörgen Andersson (C) yrkar enligt kommunstyrelsens beslut den 10 oktober 2023 med 
ändringen att stryka avgiften på osorterat kommunalt avfall. 
 
Beslutsgång 
Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner att samhällsnämnden bifaller 
Jörgen Anderssons (C) förslag. 
 
Omröstning begärs. 
 
Samhällsnämnden godkänner följande beslutsgång.  
Ja-röst för Jörgen Anderssons (C) förslag. 
Nej-röst för Andreas Freiholtz (SD) förslag. 
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Omröstningsresultat 
Med 7 ja-röster för Jörgen Anderssons (C) förslag och 4 nej-röster för Andreas Freiholtz 
(SD) förslag beslutar samhällsnämnden bifalla Jörgen Anderssons förslag. 

Ledamot/tjänstgörande 
ersättare 

Ja-röst Nej-röst Avstår från 
att rösta 

Mats Nilsson (V) X   
Andreas Freiholtz (SD)  X  
Anne-Lie Palm (S) X   
Ann-Katrin Johannsson (S) X   
Jörgen Andersson (C) X   
Ethel Augustsson (C) X   
Christian Lindeman (C) X   
Jari Kalliomäki (SD)  X  
Lorentz Lindell (SD)  X  
Ulrik Lodin (EDL) X   
Stefan Larsson (KD)  X  
Summa 7 4  

 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att anta Avfallstaxa enligt samhällsnämndens protokoll 
Dnr SAN 2023/180 § 122, att gälla från 1 januari 2024 och tillsvidare: 
 

1. Avfallstaxa exklusive slamtömning höjs med 4% jämfört med 2023. 
2. Slamtömning höjs med 4% (kvartal 1) och 10% (kvartal 2–4).  Procenttalet 

(10%) avser ökning mot Avfallstaxa 2023. 
3. Kommunfullmäktige beslutar under rubriken ”Avgifter för slamtömning av 

enskilda avlopp” ändras texten Avgift erläggs per tömd brunn/behållare till 
”Anläggning som består av flera brunnar/behållare som är sammankopplade, har 
samma huvudman och är belägna inom samma plats, räknas som en tömning”. 

4. Avgiften på osorterat kommunalt avfall stryks. 

 
Beslutet förklaras omedelbart justerat. 
 
Reservation 
Jari Kalliomäki (SD), Andreas Freiholtz (SD), Lorentz Lindell (SD) och Stefan Larsson 
(KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget förslag. 
 
 
 
Beslutet expedieras till 
Kommunstyrelsen 
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§ 167 
Redovisning av arbetet med underhåll av bebyggda fastigheter, 
gator, vägar och VA-anläggningar 
Dnr SAN 2023/495 
 
Sammanfattning 
Under revision i augusti 2022 genomlystes samhällsnämndens underhåll av bebyggda 
fastigheter, gator och vägar samt VA-anläggningar.  

 
Revisionen rekommendation var att: 
 
• Tillbörliga resurser för förvaltningen att ta fram underhållsplaner för 

kommunens fastighetsbestånd. 
• Principer för redovisning av underhållsåtgärder tydliggörs i syfte att möjliggöra 

transparens i redovisning av genomfört underhåll i termer av felavhjälpande, 
planerat och akut underhåll för samtliga anläggningstyper. 

• Övergripande underhållsplaner för gator och vägar samt kommunens VA-
anläggningar tas fram och redovisas nämnden för att möjliggöra tydlig 
uppföljning av kommunens underhållsskuld. 

• Systematiska arbetet samt systemstöd för statusinventering för kommunens 
bebyggda fastigheter utvecklas och implementeras, samt att fullödigt systemstöd 
för underhållsplanering för kommunens VA-anläggningar slutförs. 

• Den dokumenterade underhållsskulden avseende beläggningsarbeten på gator 
och vägar redovisad i de årliga beläggningsrapporterna på sikt åtgärdas 

 
Arbetet med de frågor som revisionen belyste och underhåll av bebyggda fastigheter, 
gator, vägar och VA-anläggningar har pågått under året. Arbetet och status framgår av 
”Redovisning av arbetet med underhåll av bebyggda fastigheter, gator, vägar och VA-
anläggningar, daterad 2023-10-31”. 
 

Redovisning av vidtagna och pågående åtgärder sedan revisionen 
Sedan revisionens rekommendationer i augusti 2022 har fastighetsförvaltare anställts 
och programvara för underhållsplanering av bebyggda fastigheter införskaffats. 
 
Förvaltningen håller på att ta fram riktlinjer och regler för investeringsprocessen. I dessa 
kommer det framgå vad investering, nyinvestering och reinvestering är samt vad som 
avses med begreppet underhåll. Principer för redovisning av genomfört underhåll i 
termer av felavhjälpande, planerat och akut underhåll är inte påbörjat. 
 
Övergripande underhållsplaner för gator och vägar tas fram via RoSy och sammanställs 
i årlig beläggningsrapport.  
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Underlag till övergripande underhållsplaner för VA-nätet kommer att kunna hämtas från 
VA-banken. Arbetet pågår med att bygga upp databasen och komplettera den med äldre 
uppgifter som finns analogt och i andra digitala system. Det är först när 
ledningsredovisningen är fullständigt uppdaterat som heltäckande analyser över 
underhåll kan göras.  
För VA-byggnader kan underhållsplaner göras på samma sätt som för bebyggda 
fastigheter. Objekt i vattenverk och avloppsverk hanteras via systemet SCADA. 
Underhållsplaner för byggnader och bebyggda fastigheter hanteras i systemet Planima 
som skaffats under hösten 2023. Arbete pågår med att lägga in data för VA-nätet i 
systemet VA-banken. Med den mängd data som behöver läggas in kommer det ta något 
år innan data i systemet är komplett. 
 
Arbete pågår och har pågått sedan en längre tid med att minska underhållsskulden för 
beläggningsåtgärder på gator och vägar. Under de senaste åren har kommunen avsatt  
6-6,5 mkr/år för beläggningsåtgärder. 
 
Beslutsunderlag 
Samhällsnämndens arbetsutskott § 153/2023 
Tjänsteskrivelse daterad 2023-10-31 
Redovisning av arbetet med underhåll av bebyggda fastigheter, gator, vägar samt VA-
anläggningar, daterad 2023-10-31 
 
Ekonomiska konsekvenser 
Detta enskilda beslut innebär ingen ekonomisk konsekvens. 
 
Sociala konsekvenser 
Att tillse och säkerställa ett ändamålsenligt underhåll av kommunens bebyggda 
fastigheter, gator och vägar och VA-anläggningar är viktiga parametrar för en god 
social hållbarhet. Redovisningens syfte är att informera samhällsnämnden om arbetet 
med underhåll av bebyggda fastigheter, gator och vägar samt VA-anläggningar och 
kommunstyrelsen om vidtagna och planerade åtgärder. 
 
Beslut 
Samhällsnämnden noterar informationen om arbetet med underhåll av bebyggda 
fastigheter, gator, vägar och VA-anläggningar. 
 
Samhällsnämnden översänder redovisningen om vidtagna och planerade åtgärder med 
anledning av revisionsrapporten till kommunstyrelsen.  
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
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Beslutet expedieras till 
Kommunstyrelsen 
 
Beslutet skickas för kännedom till  
Elisabeth Lindroth, kommunchef 
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